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Týden vysokoškolského neklidu

27.2.2012 19:00    ČT 1    Zpráva   
Jolana VOLDÁNOVÁ, moderátorka
--------------------
Školné na vysokých školách zatím nebude. Ministr Josef Dobeš od něj ustoupil ve chvíli, kdy v Česku začal největší
studentský protest od roku 1989, takzvaný týden neklidu. Za svými studenty stojí i rektoři. Společně se hlasitě ozývají
proti chystané reformě vysokého školství, jejíž součástí mělo být právě i zavedení školného. Fakulty se navíc bojí
omezování akademických svobod.
Štěpánka MARTANOVÁ, redaktorka
--------------------
Poplach na pedagogické fakultě. Ze školy vybíhají na protest proti chystané reformě stovky budoucích učitelů. Sotva
se týden neklidu rozběhl, vystupuje šéf školství s nečekaným prohlášením - školné nebude. Ne pro takzvané věčné
studenty.
Josef DOBEŠ, ministr školství /VV/
--------------------
Pro mě je to ústupek od programového prohlášení vlády. Je to zřejmě shoda, shoda současných koaličních partnerů.
Marcel CHLÁDEK, stínový ministr školství /ČSSD/
--------------------
My to zcela jednoznačně vítáme, protože si myslíme, že je to nesmyslný návrh.
Petr NEČAS, předseda vlády /ODS/
--------------------
Já jsem dohodnut s rektory českých vysokých škol, respektive s jejich reprezentací, že budeme o této věci intenzivně
jednat.
Štěpánka MARTANOVÁ, redaktorka
--------------------
Vysokoškoláci platby za studium hlasitě odmítají už od podzimu. Teď se dočkali.
Josef PATOČKA, student MU Brno
--------------------
Myslím, že protesty mají dál pokračovat. Jen houšť a větší kapky.
Štěpánka MARTANOVÁ, redaktorka
--------------------
Protesty přitom začaly na mnoha fakultách už dopoledne. Někde zvolili tradiční protest, jinde recesi a někde i zpívalo.
studentka Filozofické fakulty UK
--------------------
Studenti nespí, nespí a bdí nad svými problémy.
Štěpánka MARTANOVÁ, redaktorka
--------------------
Z chodeb univerzity mizely obrazy a informace o přednáškách, aby je nahradily transparenty a letáky. Je těsně před
polednem a studenti Divadelní fakulty zahajují první protestní akci.
protestující studenti
--------------------
Vzdělání by mělo být dostupný bez ohledu na to, jestli člověk má peníze nebo bohatý rodiče. Ty reformy jsou velice
špatně připravené.
Štěpánka MARTANOVÁ, redaktorka
--------------------
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Protesty ale budou pokračovat i potom, co školné padlo. Sporná je totiž i další část reformy. Třeba jmenování členů rad
univerzit. Rektoři všech 26 veřejných vysokých škol se bojí, že přijdou o část akademických svobod. A politici posílí svůj
vliv na vysoké školy. Redakce a Štěpánka Martanová, Česká televize.
Jolana VOLDÁNOVÁ, moderátorka
--------------------
Už dnes bylo na fakultách opravdu rušno a to byl teprve první den z týdne neklidu. Účastní se ho tisíce studentů po celé
republice. Co všechno chystají na další dny, to ví Lukáš Dolanský. Lukáši?
Lukáš DOLANSKÝ, redaktor
--------------------
Dobrý večer. Pojďme se nejdříve podívat na to, jak vlastně onen týdne neklidu bude vypadat. A už nyní můžeme říct, že
půjde opravdu o týden neklidný. Tedy například tady v Brně chystají studenti Masarykovy univerzity už na zítra protestní
pochod městem. Ve středu pak na Fakultě výtvarných umění zahájí okupační stávku vyplněnou projekcí filmů a také
hudbou. Největší akce se ale čekají v Praze. Tady totiž začne od 16:00 zítra akce nejenom na ČVUT, Filozofické fakultě,
Právnické fakultě, HAMU, DAMU, FAMU. Tam od 16:00 začne takzvaná Noc univerzit. Bude se promítat, koncerty a
budou se hrát filmy. Vše vyvrcholí potom ve středu. V 10:00 až 12:00 kdy Prahou projde protestní pochod studentů
a skončí u Úřadu vlády. Jak jsme viděli, nejvíce akcí se tedy bude konat v Praze, také na Karlově Univerzitě, která
stojí v čele protestů. No a já nyní už bych měl být ve spojení právě s jejím rektorem Václavem Hamplem. Hezký večer,
pane rektore.
Václav HAMPL, rektor Univerzity Karlovy
--------------------
Dobrý večer.
Lukáš DOLANSKÝ, redaktor
--------------------
Dobrý večer. Já budu citovat děkana Filozofické fakulty Michala Stehlíka. Ten, jestli dovolíte, dnes řekl, že: " Ministr Josef
Dobeš už není důvěryhodným partnerem pro jednání". Jsou to i vaše slova, souhlasíte s tím? Prosím o stručnou reakci.
Václav HAMPL, rektor Univerzity Karlovy
--------------------
Pan magistr Dobeš je momentálně ministrem školství a já jako předseda České konference rektorů toto respektuji, toto
musím respektovat s ním jednat bez nějakých osobních komentářů. Každopádně musím říct, že v této situaci velmi,
velmi vítám nabídku pana premiéra, že se osobně ujme vedení dalších jednání. Další jednání totiž jsou z mého pohledu
naprosto nutná, protože ty předlohy v aktuální podobě nejsou prostě připravené k tomu, aby mohly být projednány
vládou a dále na nich budována nějaká legislativa, která by vedla k výraznému zlepšení v současné situaci.
Lukáš DOLANSKÝ, redaktor
--------------------
Jak vnímáte ten krok ministra Dobeše, kterým vlastně, řekněme, už netrvá na školném a chce ho zavést jenom pro
takzvané věčné studenty. To je přece jenom vstřícný krok.
Václav HAMPL, rektor Univerzity Karlovy
--------------------
No musím říct, není úplně jednoduché tomuto kroku rozumět, protože my celou dobu slyšíme, že školné zavedeno být
musí, protože je součástí programového prohlášení vlády. A že tedy takové naše požadavky, jako například, že by měla
být vyhodnocena, vyhodnocen věcný přínos toho školného, než bude zavedeno, tak byly na tomto základě odmítány. Čili
z tohohle hlediska těžko, těžko hodnotit ten dnešní posun stanoviska pana ministra. Nicméně musím říct, že to školné
je jenom jedním z celé řady dalších důležitých důvodu pro ty, pro ty /nesrozumitelné/
Lukáš DOLANSKÝ, redaktor
--------------------
To znamená velmi stručně, ty protesty dál budou pokračovat? To znamená, protesty dál budou pokračovat?
Václav HAMPL, rektor Univerzity Karlovy
--------------------
Já, já si docela myslím, že ti studenti, kteří připravují ty protesty, ti členové akademické obce, tak těžko budou vědět
dostatečný důvod, aby v tomto nějak výrazněji polevili.
Lukáš DOLANSKÝ, redaktor
--------------------
Tak děkuji za váš čas. To byl rektor Václav Hampl.


